

Title (en)

Turbomachine with a device for stopping axial gas flows at the periphery of stator stages.

Title (de)

Turbomaschine mit einer Vorrichtung zur Vermeidung von axialen Gasströmen um Statorstufen.

Title (fr)

Turbomachine munie d'un dispositif empêchant une circulation longitudinale de gaz autour des étages d'aubes de redressement.

Publication

**EP 0589736 A1 19940330 (FR)**

Application

**EP 93402092 A 19930825**

Priority

FR 9210278 A 19920826

Abstract (en)

Turbomachine arrangement in which care is taken to compartmentalise, in leaktight fashion, a gap between an outer casing (1) and a shell (2) resting on the casing (1) via ribs (6) with openings (14). The device essentially comprises a sealing component (8) covering the openings and arranged so as to be compressed radially against the casing (1) and longitudinally against the associated rib (6). The casing (1) and the ribs (6) are joined together by bolts (12) of which the axis (X) is inclined in order to carry out these two compressions simultaneously. <IMAGE>

Abstract (fr)

Agencement de turbomachines où on se soucie de compartimenter de façon étanche un intervalle entre un carter extérieur (1) et une virole (2) appuyée sur le carter (1) par des nervures (6) à jours (14). Le dispositif comprend essentiellement une pièce d'étanchéité (8) couvrant les jours et agencée de façon à être comprimée radialement contre le carter (1) et longitudinalement contre la nervure (6) associée. Le carter (1) et les nervures (6) sont réunis par des boulons (12) dont l'axe (X) est incliné pour réaliser simultanément ces deux compressions. <IMAGE>

IPC 1-7

**F01D 11/00; F01D 25/26**

IPC 8 full level

**F01D 11/00** (2006.01); **F01D 25/26** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**F01D 11/005** (2013.01 - EP US); **F01D 25/26** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] FR 2596115 A1 19870925 - ROLLS ROYCE [GB]
- [A] GB 961588 A 19640624 - LICENTIA GMBH
- [A] US 3376017 A 19680402 - WAHEEB RIZK, et al
- [A] FR 896166 A 19450214 - WAGNER HOCHDRUCK DAMPFTURBINEN
- [DA] FR 2482661 A1 19811120 - UNITED TECHNOLOGIES CORP [US]

Cited by

US5616003A

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB

DOCDB simple family (publication)

**FR 2695164 A1 19940304; FR 2695164 B1 19941104**; DE 69302065 D1 19960509; DE 69302065 T2 19960912; EP 0589736 A1 19940330; EP 0589736 B1 19960403; US 5320484 A 19940614

DOCDB simple family (application)

**FR 9210278 A 19920826**; DE 69302065 T 19930825; EP 93402092 A 19930825; US 5506893 A 19930429